
 Pagina 1 van 6 

Verslag vergadering raadsronde Gele kamer    d.d. 7 november 2017 

Verslag: de heer Van Vlodrop 
 
Begroting 2018 en Uitvoeringsbeeld 2017 (bestuurlijk en economie)  
 
Aanwezig: 
Voorzitter: de heer Mertens 
College: burgemeester Penn – te Strake, wethouder Damsma en wethouder Aarts  
Griffie:   mevrouw Vroemen 
 
Fractiewoordvoerders: de dames Solomons, Meese, Van Ham en Martens en de heren Erckens, Van 

der Gugten, Van Lune, Hoen, Severijns, Beckers, Jongen en Sabel. 
 

 
De voorzitter opent om 18.00 uur de vergadering. Hij deelt mee dat een memorie van toelichting met 
nog niet beantwoorde vragen is nagezonden. 
 
Student en Stad 
Seniorenpartij (Erckens) deelt mee dat de fractie het voorstel een warm hart toedraagt. 
 
PvdA (Van Lune) merkt op dat er een evaluatie over dit onderwerp is geweest. Er is een aantal kritische 
noten gekraakt en er zijn adviezen gegeven voor de toekomst. Spreker stelt dan ook voor om bij de 
begrotingsbehandeling te spreken over nieuwe speerpunten, doelstellingen en bijbehorende budgetten 
in de komende jaren aan de hand van de resultaten van de evaluatie. De fractie stelt voor om op zijn 
minst het huidige beleid voort te zetten, maar gezien de resultaten van de evaluatie kan er ook voor een 
ander beleid worden gekozen. 
 
Maastrichtse Volkspartij (Hoen) sluit zich aan bij het voorstel van de PvdA. De fractie ziet ook uit naar 
de toekomst van het actieplan Student en Stad. 
 
VVD (Severijns) is het eens met de voorstellen in de begroting om voor 2018 180.000 euro uit te trekken 
voor de realisatie van de eerder vastgestelde doelen. 
 
CDA (Beckers) constateert dat niet duidelijk is hoe met de resultaten van de evaluatie wordt omgegaan, 
maar constateert ook dat in de begroting is opgenomen dat minimaal het ingezette beleid wordt 
voortgezet. Spreker ziet uit naar de invulling van het bedrag van 180.000 euro. 
 
D66 (Jongen) draagt het actieplan een warm hart toe. In de begroting zijn vijf prioriteiten genoemd. 
Spreker stelt voor om daarmee voort te gaan. Hij merkt verder op dat de middelen zijn gereserveerd 
voor het realiseren van een International Studentclub. Spreker vraagt naar de ontwikkelingen op dat 
gebied. 
 
Wethouder Damsma vindt het een verantwoordelijkheid van de raad om het beleid naar aanleiding van 
de resultaten van de evaluatie bij te stellen en hier geld voor te reserveren. Er is nu sprake van vijf 
prioriteiten. Daarvoor zijn middelen voor uitvoering in 2018 gereserveerd. 
De ontwikkelingen van de International Studentclub gaan conform het eerder ingezette beleid gewoon 
door. De ontwikkelingen zijn onder andere afhankelijk van de verbouwing van de Muziekgieterij. De 
wethouder zegt toe de fracties in de memorie van antwoord hierover nader te informeren. 
 
PvdA (Van Lune) vindt het een gemiste kans als de resultaten van de evaluatie niet worden 
aangegrepen om nog deze raadsperiode een nieuwe stip op de horizon te zetten. Hij hoopt dat de 
nieuwe raad straks op dit gebied meer ambitie toont. 
 
De voorzitter constateert dat er geen vragen meer zijn en sluit de bespreking van dit onderwerp af. 
 
Integrale veiligheid 
Seniorenpartij (Erckens) heeft naar aanleiding van de beantwoording van eerder gestelde vragen, nog 
enkele vragen over dit onderwerp. 
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 Op de vragen over de Top X-methodiek is geantwoord dat personen uit de doelgroep drugsoverlast 
moeilijk te bereiken zijn. Dat is slechts mogelijk door middel van hechtenis naar aanleiding van een 
strafbaar feit. Spreker wil weten of er geen andere methodes zijn om deze mensen te bereiken. 

 De fractie heeft gevraagd naar de successen binnen Tripool. Uit de beantwoording wordt niet 
duidelijk of uitwisseling met andere gemeenten over best practices heeft plaatsgevonden. Er wordt 
slechts gesproken over een goede basis voor samenwerking. 

 Bij de verbetering van de veiligheidsbeleving wordt gesproken over leermomenten en het toepassen 
van ervaringen in nieuwe wijken. Spreker vraagt naar positieve ervaringen van de integrale aanpak 
in een aantal wijken. 

 In 2018 komen 13 van de 15 scholen in aanmerking voor een hercertificering in het kader van de 
Certificering veilige scholen. Spreker wil weten waarom die andere twee scholen er niet voor in 
aanmerking komen en roept op er alles aan doen om ook hen erbij te betrekken. 

 
GroenLinks (Van der Gugten) wacht nog op antwoorden op de eerder gestelde vragen over dit 
onderwerp. Spreker stelt voor om snel keuzes voor concrete acties te maken. Hij stelt verder voor om 
op pagina 33 (Veilig Uitgaan) een aandachtspunt toe te voegen: het tegengaan van seksuele intimidatie 
en agressie in het uitgaansleven. 
 
SP (Martens) vraagt meer informatie over de aanpak van radicalisering.  
 
PvdA (Van Ham) sluit zich bij die vraag aan. De verwachting is dat er over zeven weken een nieuwe 
makelaar voor de aanpak van radicalisering is aangesteld. Spreekster vraagt naar de stand van zaken. 
 
VVD (Severijns) is blij met de toename van zowel het objectieve als het subjectieve veiligheidsgevoel. 
Spreker heeft enkele vragen en opmerkingen. 

 In het project Weerbare opvoeding is sprake van opvoedondersteuning aan migrantenouders. 
Spreker wil weten wat dat inhoudt en vraagt naar de voortgang. 

 Op pagina 34 staat: ‘de structurele verhoging van de bijdrage van Maastricht aan de 
veiligheidsregio van 180.000 euro is in de begroting verwerkt. We gaan ervan uit dat deze met 
ingang van het begrotingsjaar van de veiligheidsregio zelf kan worden opvangen.’ Spreker vraagt 
om uitleg van deze passage.  

 
CDA (Beckers) wil weten of er nog gewerkt wordt aan een verdere uitrol van het keurmerk Veilig 
ondernemen. Bij het verbeteren van de veiligheidsbeleving in de openbare ruimte staat dat het beleid is 
gericht op doelstellingen op het gebied van veiligheid en leefbaarheid. Daarbij staan genoemd: zware 
woonoverlast, drugsoverlast en jeugdoverlast. In het stadscentrum is echter sprake van veel 
verrommeling van het straatbeeld. Ook dat roept een beleving van onveiligheid op. Spreker wil weten 
wat het college daaraan denkt te doen. 
 
D66 (Jongen) vraagt de andere fracties in hoeverre zij bereid zijn om meer middelen vrij te maken voor 
handhaving, gezien de extra taken van de dienst. Daarvoor is extra capaciteit nodig. Spreker kondigt 
aan daar in de raadsvergadering op terug te komen. 
De heer Jongen vraagt verder naar de stand van zaken van het streven naar meer wijkagenten. De 
eerdere fulltime wijkagent voor studentenzaken is slechts deels vervangen. Hij roept de burgemeester 
op om daarover in overleg te gaan met de politie, mede gezien de omvang van de studentenpopulatie. 
De burgemeester heeft verder bij de behandeling van de kaderbrief toegezegd meer inzicht te geven in 
lopende projecten op het gebied van internationalisering. Die informatie is niet in de voorliggende 
stukken opgenomen. 
 
Burgemeester Penn – te Strake vindt dat de tekst met betrekking tot de Top X-methodiek wat 
ongelukkig is geformuleerd. Een strafbaar feit is slechts belangrijke aanleiding. Met de Top X-aanpak 
wordt getracht om ook op andere manieren contacten te leggen, onder andere via de zorg, de familie of 
de woningcorporaties. Spreekster zegt toe de formulering aan te passen. 
Binnen Tripool werken de betrokken gemeenten samen op het terrein van veiligheid. In werksessies zijn 
thema’s verkend, er wordt informatie en expertise gedeeld en er zijn best practices uitgewisseld op 
terreinen als woninginbraken, aanpak van de drugsproblematiek en veiligheidsbeleving. Er wordt nu 
gezamenlijk een aantal thema’s uitgewerkt: de aanpak van de drugsproblematiek, woninginbraken en 
ondermijning. Er wordt ook toegewerkt naar een gezamenlijke narcoticabrigade voor de aanpak van de 
drugsproblematiek. 
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De burgemeester deelt mee dat de Taskforce veiligheidsbeleving, met medewerkers uit de verschillende 
domeinen, werkt aan een integrale aanpak. Zij noemt als voorbeeld van een succes dat er rondom een 
kraakpand verbindingen zijn gelegd tussen de krakers en omwonenden. De spanning was eerder hoog 
opgelopen. Door een goede communicatie is de overlast al sterk verminderd en wordt er minder 
onveiligheid ervaren. Verder wordt gekeken naar een eventuele bestemmingswijziging. 
 
Wethouder Damsma zegt toe in de memorie van antwoord in te gaan op de vragen over de Certificering 
veilige scholen. Het doel is om alle scholen te certificeren. 
 
Burgemeester Penn – te Strake zegt op voorstel van GroenLinks toe om seksuele intimidatie toe te 
voegen aan het thema Veilig Uitgaan. 
De PvdA en de SP hebben aandacht gevraagd voor de aanpak van radicalisering. De fracties vragen 
naar de stand van zaken van de werving van de verbindingpersoon. Spreekster deelt mee dat er met 
nieuwe kandidaten is gesproken en zij gaat ervan uit dat het niet lang meer duurt dat de functionaris 
wordt aangesteld. 
De burgemeester is niet bekend met het project Weerbaar Opvoeden en zegt toe daar onderzoek naar 
te doen. Het is een onderwerp binnen het sociaal domein. De Veiligheidsregio Zuid-Limburg moet het 
financiële tekort (wat betreft de brandweer) in haar eigen begroting oplossen. 
Het CDA heeft vragen gesteld over het Keurmerk Veilig Ondernemen. De burgemeester legt uit dat de 
gemeente op verzoek van de ondernemer steun verleent. Zij zegt toe nader onderzoek te doen naar het 
aantal aanvragen en naar het daadwerkelijk verstrekte aantal keurmerken en de resultaten daarvan op 
te nemen in de memorie van toelichting. 
De burgemeester deelt mee dat in de eerdergenoemde taskforce ook aandacht is voor 
onveiligheidsgevoelens door verrommeling van het straatbeeld. Zij beaamt verder dat gestreefd wordt 
naar meer wijkagenten. Er is echter een tekort aan politiemensen. Met de nieuwe minister, het OM en 
de politie wordt gesproken over de invulling van de extra 167 miljoen euro voor de nationale politie. 
Daarbij is ook aandacht voor wijkgebonden politie; iedere politieagent zou aandacht moeten hebben 
voor de problematieken in de wijken. 
De politieman Student en Stad was niet fulltime beschikbaar voor dat werk. Naar de actuele invulling 
wordt nog onderzoek gedaan. De burgemeester zegt toe de fracties daarover te informeren. 
Bij de bespreking van de kaderbrief is een Jaarplan 2018 toegezegd met een totaaloverzicht van alle 
lopende projecten en een actualisering van de bestaande visie op internationalisering. Dat zal eind 2017 
beschikbaar komt. 
 
Seniorenpartij (Erckens) roept op om successen, zoals met de taskforce, te blijven communiceren. 
 
VVD (Severijns) vraagt meer informatie over de 180.000 euro voor de brandweer. 
 
CDA (Beckers) beantwoordt de vraag van D66 bevestigend. 
 
D66 (Jongen) hoopt dat de rest volgt. Spreker ziet uit naar het jaarplan Internationalisering. 
 
Burgemeester Penn – te Strake legt uit dat Maastricht de 180.000 euro voor de veiligheidsregio betaalt. 
Het tekort van 2017 moet de brandweer zelf oplossen. 
 
De voorzitter coenstateert dat er geen vragen meer zijn en sluit de bespreking van dit onderwerp af. 
    
Resterende onderwerpen: 

 bestuur en dienstverlening,  

 economie,  

 werkgelegenheid,  

 algemene inkomsten en uitgaven en  

 belastingverordening en tarieven. 
 
D66 (Jongen) waardeert het dat het college de belastingen, buiten de indexering, niet verhoogt. Spreker 
heeft eerder een vraag gesteld over het vastgoedbezit. Het college zou die informatie vertrouwelijk ter 
inzage leggen. Hij vraagt zich af waarom er vertrouwelijkheid rust op de informatie en merkt daarbij op 
dat er in dat geval geen mogelijkheid is om erover te discussiëren. 
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CDA (Beckers) constateert dat het economisch goed gaat, maar ook dat de tweedeling in de 
maatschappij toeneemt. Dat baart de fractie zorgen. 
VDL Nedcar is van plan om een deel van zijn activiteiten naar het buitenland te verplaatsen. Spreker 
roept op om meer inspanningen te doen om het bedrijf aan werknemers helpen. 
De reclamebelasting is eindelijk verdisconteerd. De begroting is erop aangepast. Echter, ondernemers 
zijn niet tevreden over de precarioregeling voor terrassen. Spreker stelt voor om daar nog eens de 
discussie over te voeren. Verder vraagt hij zich af of AirBnB’s en B&B’s niet als een aparte categorie 
toeristenbelasting moet worden opgenomen. 
 
VVD (Severijns) maakt zich ook zorgen dat er onvoldoende werknemers zijn voor VDL Nedcar. Verder 
wordt de bestuurskracht samen met Valkenburg en Meerssen geïntensiveerd. Spreker zal ervoor waken 
dat de kosten evenredig worden verdeeld. 
 
Maastrichtse Volkspartij (Hoen) beaamt dat het goed gaat met Maastricht, maar merkt ook op dat er 
nog veel winkels in de binnenstad leeg staan en dat veel (horeca)ondernemers nauwelijks het hoofd 
boven water kunnen houden. Spreker is het in dat kader eens met het CDA om nog eens te spreken 
over de precariobelasting en de verschillende tarieven die daarbij worden gehanteerd. Verder klagen 
veel ondernemers over onnodige regelgeving. Ook daar moet aandacht voor komen. Spreker kondigt 
aan om daar bij de bespreking van de begroting op terug te komen. 
 
PvdA (Van Ham) kondigt aan bij de bespreking van de begroting terug te komen op de onderwerpen 
bestuur en economie. 
 
PvdA (Van Lune) gaat in op het onderwerp financiën. Spreker constateert dat de kosten voor externe 
inhuur nog steeds stijgen, terwijl de raad herhaalde malen om een vermindering heeft gevraagd. Er is 
sinds 2012 al sprake van een verdubbeling van de kosten. Daarbij is voor 2017 niet duidelijk voor welke 
doelen (de drie decentralisaties?) externen zijn ingehuurd en voor 2018 zijn de kosten voor externe 
inhuur niet begroot. Spreker constateert dat er sprake is van een onduidelijk P&O-beleid en vraagt de 
wethouder om een reactie. 
De solvabiliteitsratio is verslechterd. Voor de komende jaren is er sprake van een groot risico, terwijl 
daar geen maatregelen voor worden getroffen. Hoe gaat het college dat aanpakken? 
 
SP (Martens) constateert dat mensen de riool- en reinigingsrechten in termijnen kunnen betalen. Dat is 
echter niet mogelijk bij een niet-automatische incasso. Waarom wordt daar verschil in gemaakt? 
Instellingen die honden hebben voor wetenschappelijke doeleinden zijn vrijgesteld van hondenbelasting. 
Wat is daarvan de reden? 
 
Partij Veilig Maastricht (Meese) kondigt aan haar bijdrage te leveren in de raadsvergadering. 
 
GroenLinks (Solomons) constateert dat veel doelen behaald zijn en dat de financiële situatie van de 
gemeente solide is. GroenLinks is bang dat de focus te gespannen op economie komt te liggen. Het 
leven in de binnenstad staat op gespannen voet met de vele bezoekers aan de stad. GroenLinks pleit 
dan ook voor een goede balans tussen een bruisend Maastricht en leefbaarheid en rust, bijvoorbeeld 
met een winkelvrije tweede kerstdag. 
 
Wethouder Aarts beaamt dat het economisch goed gaat met de stad, zelfs beter dan ooit. De WW-
cijfers zijn zelfs tot onder de 4% gedaald. Dat is ongekend. Er is echter inderdaad ook sprake van een 
tweedeling. De gemeente slaagt er niet goed in om mensen uit de bakken van de sociale dienst krijgen. 
De wethouder benadrukt dat het hierbij ook gaat om arbeidsongeschikten. De cijfers zijn dus niet alleen 
bepalend. Vanuit het onderwerp economie worden zo goed mogelijke randvoorwaarden geschapen voor 
het creëren van werkgelegenheid. De sociale dienst is daarbij verantwoordelijk voor de daadwerkelijke 
inzet van de mensen. 
De precario van de terrassen is in deze stad al heel lang een punt van discussie. Zo pleiten de 
ondernemers aan de Kesselskade al jaren voor lagere tarieven. De wethouder stelt voor om er na de 
bespreking van de begroting over te spreken. 
AirBnB’s en B&B’s moeten gewoon voldoen aan de regels van de toeristenbelasting. 
De VVD sprak over kostendekkendheid bij gemeenschappelijke regelingen. Daar wordt al aan gewerkt. 
Wethouder Aarts deelt mee dat de leegstand in de binnenstad minder dan 6% bedraagt. Dat is ook 
internationaal gezien een goede score. De wethouder benadrukt verder dat er geen klachten zijn over te 
veel regelgeving. Ondernemers klagen voornamelijk als de regels bepaalde zaken niet toestaan. 
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De wethouder stelt voor om op een ander moment te spreken over de kosten voor externe inhuur en de 
solvabiliteitsratio. Hij beaamt dat er verzoeken zijn geweest om de externe inhuur terug te dringen. Dat 
is echter onmogelijk gemaakt door extra taken van de gemeente, bijvoorbeeld door de drie 
decentralisaties. Hij zegt toe een overzicht van de externe inhuur in de memorie van antwoord op te 
nemen en deze lijst nog eens kritisch door te nemen. Hij zegt verder toe de vragen over de 
solvabiliteitsratio, gezien de ingewikkelde techniek, schriftelijk te beantwoorden. 
Wethouder Aarts kan niets zeggen over de reden dat bepaalde ondernemingen zijn vrijgesteld van 
hondenbelasting. Hij vermoedt dat dat gebeurt vanuit gezondheidsdoelstellingen. Hij benadrukt dat de 
raad daar een besluit over neemt. 
De wethouder zegt toe de vragen over de incasso in combinatie met termijnbetalingen schriftelijk te 
beantwoorden. Verder is de balans tussen economie en leefbaarheid altijd een punt van discussie. 
Maastricht is nog geen Amsterdam of Venetië, maar er is inderdaad sprake van een spanningsveld. 
Spreker benadrukt dat daar in de verschillende beleidsvelden altijd rekening mee wordt gehouden. 
 
D66 (Jongen) herhaalt zijn vraag over de vertrouwelijke ter inzage gelegde vastgoedinformatie. 
 
Wethouder Aarts geeft aan die vraag schriftelijk te beantwoorden. 
 
CDA (Beckers) stelt voor om later nog eens te spreken over hoe de gemeente in het kader van de 
toeristenbelasting moet omgaan bij het belasten van AirBnB’s en B&B’s. 
De heer Beckers vraagt of de gemeente niet ook een taak heeft bij onderwijs en opleiding voor het 
opleiden van de juiste werknemers. Verder zijn er nieuwe ontwikkelingen bij Maastricht Aachen Airport 
met de komst van onder andere Corendon. Spreker vraagt naar de stand van zaken. 
 
PvdA (Van Lune) wil weten of het college maatregelen neemt om de externe inhuur af te bouwen. De 
wethouder verwijst steeds naar de drie decentralisaties, maar er is ook op andere gebieden sprake van 
veel externe inhuur. De fractie wil ook weten hoe de externe inhuur zich verhoudt tot de 
formatieontwikkeling. Het lijkt erop dat de gemeente structureel te weinig mensen in dienst heeft en 
daarom veel externe consultants moet inhuren. Ook wat betreft de solvabiliteitsratio wil de fractie weten 
welke maatregelen het college gaat nemen om een verbetering te realiseren. 
 
GroenLinks (Van der Gugten) heeft vragen over de gemeenschappelijke regelingen en herindelingen. 
Door de uitbreiding van de gemeenschappelijke regelingen ontstaat druk op de democratische controle. 
Spreker is daarom van mening dat een gemeentelijke herindeling in Zuid-Limburg nu echt aan de orde 
is. Kleine gemeenten kunnen hun burgers niet meer goed bedienen. Hij stelt dan ook voor om een 
proces te starten om tot een herindeling in de regio te komen. 
Maastricht heeft gekozen voor een andere manier van vergaderen, onder andere om burgers meer 
ruimte te bieden voor hun inbreng. De gemeente probeert op allerlei niveaus de burger meer te 
betrekken. Op dat gebied valt nog veel te leren. Zo is het belangrijk dat er gekozen is voor een 
verslaggever van de raad, die uitdrukkelijk moet gaan experimenteren met nieuwe media. 
 
Seniorenpartij (Sabel) weet dat ondernemers gefrustreerd zijn, omdat de gemeente steeds vraagt om 
gegevens die bij de gemeente al bekend zijn. 
 
Wethouder Aarts herkent dat laatste, maar benadrukt dat het niet altijd is toegestaan om alle bestanden 
te raadplegen. Hij verwijst voor een reactie op de opmerkingen over regionale samenwerking, 
herindeling en de kloof tussen burger en overheid naar de burgemeester. 
De wethouder deelt mee dat bij de opmerking over het onderwijs de Triple Helix van toepassing is: 
onderwijs, arbeidsmarktbeleid en economie. Spreker is trots dat de gemeente de callcentra heeft weten 
te verleiden tot meer samenwerking met de opleidingsinstituten. Dat heeft geleid tot een unieke 
opleiding in Nederland. Datzelfde geldt voor andere bedrijven en projecten. 
Op Maastricht Aachen Airport groeit het aantal bedrijven en dus ook de werkgelegenheid. Daarom is 
ook verzocht om de landingsbaan in zijn geheel te mogen gebruiken. Maastricht heeft destijds financiële 
steun verleend om Maastricht Aachen Airport levensvatbaar te maken. 
Wethouder Aarts merkt verder op dat het bij de inhuur de eerste vraag is of het gaat om tijdelijke of 
structurele inhuur. Dat moet eerst onderzocht worden. Hij beaamt dat er te weinig personeel is, maar 
benadrukt dat daar redenen voor zijn. Hij stelt voor om deze kwestie vanwege de zorgvuldigheid 
schriftelijk af te handelen. 
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De voorzitter constateert dat er geen vragen meer zijn. Het college heeft toegezegd dat negen 
onderwerpen terugkomen in de memorie van antwoord: de International Studentclub, veilige scholen, 
radicalisering, project Weerbaar opvoeden, Keurmerk veilig ondernemen, stabiliteitsratio, inhuur 
externen, termijnbetalingen in combinatie met automatische incasso en de vertrouwelijke ter inzage 
gelegde vastgoedinformatie. Verder is toegezegd om het jaarplan Internationalisering eind dit jaar aan 
de raad voor te leggen. 
De voorzitter constateert verder dat het college toezegt zich in te spannen om de technische vragen 
voor donderdagavond 9 november 2017 te beantwoorden. Hij bedankt de aanwezigen voor hun 
bijdragen en sluit het overleg om 19.15 uur. 
 


